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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DISTRICTE NÚM. 10 

“Nord: la Penya de les Àguiles, Carrús, Ferriol, les Vallongues, Altabix, la Gàl·lia, Santa Anna, 

Jubalcoi i Salades.” 

En el Centre Cívic de Jubalcoi, situat en la Partida de Jubalcoi, camí de Salades, Pol. 2 núm. 2036, el 

27 de juny de 2024, a les 19.30 hores, es porta a efecte en segona convocatòria, la reunió en sessió 

ordinària de la Junta Municipal del Districte núm. 10, d'acord amb el que disposa l'article 13.1 de 

l'esmentat Reglament. 

Presidix la reunió la presidenta del Districte, Laura Sánchez Brotons, assistida pel cap de servici de 

Transparència, Participació i Districtes, José Antonio Galiano Ibarra, actua com a secretària la 

funcionària Irene Moreno Romero. 

Hi assistixen  

Dels vocals proposats pels grups polítics, amb representació municipal: 

a) Pel Grup Municipal Popular: 

- Irene Ruiz Nortes (regidora-presidenta del Districte). 
- Laura Sánchez Brotons. 
- Olivia Bolívar Martín. 
- Trinitario Agulló Piñol. 
- Jacinto Alemañ Chazarra. 
 
b) Pel Grup Municipal Socialista: 

- Adoración Martínez Román. 
- Samuel Bernal Mirón. 
- Tomás Torres Piñero, s’incorpora en el debat i votació per a l’aprovació de les regles de 
funcionament intern. 
 

c) Pel Grup Municipal Vox:  

- Joaquín Morales Palao. 
- Antonio José Cuenca Sánchez. 
 

d) Pel Grup Municipal Compromís:  

- Vicent Ripoll Esclapez, s’incorpora en el debat i votació per a l’aprovació de les regles de 

funcionament intern. 
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Vocal en representació de les associacions de l’àmbit territorial del Districte, elegida conforme a 

l’article 11.c) del Reglament: 

Representant associacions: Josefa Martí Martínez. 

Alcaldes Pedanis: 

 La Penya de les Àguiles: Alejandro Salgado Tejela. 

 Partida Ferriol i les Vallongues: Gregorio Pastor Martínez. 

 Partida Altabix: Francisco José Sánchez Brotons. 

 Partida la Gàl·lia: M. Dolores Lifante Rodríguez. 

 Partida Jubalcoi i Salades: Manuel Martínez García 

Partida Carrús: Matilde Baño Caballero, s’incorpora en el debat i votació per a l’aprovació 

de les regles de funcionament intern. 

 

Del personal municipal: 

 Cap de servici de Transparència, Participació i Districtes: José Antonio Galiano Ibarra 

Secretària: Irene Moreno Romero.  

Excusa la seua assistència: 

Vocal pel grup municipal socialista: Fe Sáiz López. 

Vocal pel grup municipal socialista: Ramón Benito Sevilla. 

Alcaldessa pedània partida Santa Anna: Leo Olivares Pérez De Tudela. 

 

Verificada l'assistència dels membres de la Junta Municipal de Districtes i comprovant que 

existix quòrum suficient per a la vàlida constitució del Ple, es procedix a l'inici de la sessió ordinària. 

La presidenta de Districte obri la sessió, i dona la benvinguda als alcaldes pedanis que 

s'incorporen com a membres a la Junta Municipal de Districte i procedix a la seua presentació davant 

la resta de vocals de la junta i públic assistent. 

mailto:participacio@elche.es


 

Excel·lentíssim AJUNTAMENT D’ELX 
Transparència, Participació i Districtes. Plaça Menéndez Pelayo, 2- 03202 Elx-Elche. Tel. 96 665 82 80. participacio@elche.es 

Seguidament, pregunta al públic assistent si ha preparat alguna pregunta per escrit o desitja 

realitzar alguna pregunta en el torn de precs i preguntes que s'obrirà al final de la sessió, el cap de 

servici explica que el Reglament de districtes establix que aquelles persones d'associacions que 

desitgen formular alguna pregunta han de demanar-ho per escrit o indicar-ho a l'inici de la sessió. 

Se sol·licita torn de paraula: 

1. José García Alonso, en representació de l’associació de veïns la Gàl·lia partida Altabix. 

2. Adoración Martínez Román, vocal del grup municipal socialista. 

Adoración Martínez Román pregunta que, com que està com a vocal, si és possible parlar en 

representació de l’associació de veïns. El cap de servici explica que en les normes que es presenten 

per a la votació s’establix un torn de precs i preguntes per als vocals. S’anota la vocal del grup 

municipal socialista per al torn de precs i preguntes. 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR. 

La presidenta del districte sotmet a votació l’acta prèviament remesa juntament amb la 

convocatòria, de la sessió constitutiva de la Junta de 11 de març de 2024, no havent-hi cap incidència 

es procedix a la votació.  

 Vots a favor: 13 (vocals en representació del Grup Municipal Popular, vocals en 

representació del Grup Municipal VOX, vocal representant de les associacions, vocals 

grup municipal socialista, pedània de la Gàl·lia, pedani de Jubalcoi-Salades). 

 Vots en contra: 0. 

 Abstenció: 2 (pedani la Penya de les Àguiles, pedani de Ferriol-Vallongues). 

 

 Alejandro Salgado Tejela, pedani de la Penya de les Àguiles, exposa que no assistí a l’anterior 

sessió i que no ha rebut l’acta. Es pren nota de la incidència. 

 

2.- PROPOSTES DE LA PRESIDENTA. 

2.1 Calendarització de la data de la següent sessió ordinària del Ple. 

La presidenta del districte sotmet a votació la data proposada per a la següent sessió 

ordinària, 1 d'octubre de 2024, a les 19.15 hores en primera convocatòria i 19.30 hores en segona 

convocatòria. S'aprova per unanimitat dels assistents. 
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2.2. Debat i votació per a aprovació de les regles de funcionament intern. 

La presidenta del Districte cedix la paraula al cap de servici de Participació i Districtes, que 

passa a explicar breument el contingut de l'esborrany de les regles de funcionament intern. 

S'incorporen a la sessió Tomas Torres Piñero, Vicent Ripoll Esclápez i Matilde Baño Caballero. 

Samuel Bernal Mirón, vocal del grup municipal socialista, proposa ampliar el termini per a 

rebre la convocatòria a més de tres dies hàbils, el cap de servici explica que el termini de 

convocatòria és un termini mínim, i que es tractarà de convocar amb la màxima antelació possible, 

indica que és un marge que es dona la Regidoria per a poder donar resposta i ordenar totes les 

peticions rebudes, intervé la vocal del partit socialista Adoración Martínez Román, a fi que no 

s'establisquen els tres dies hàbils, el cap de servici matisa que si deu dies abans de la sessió ordinària 

es disposa de totes les propostes dels vocals, el personal de districtes podrà preparar la convocatòria 

i remetre-la abans dels tres dies hàbils que marquen les regles de funcionament de les juntes de 

districtes. 

Pren la paraula el representant del grup municipal Compromís, Vicent Ripoll Esclapez, exposa 

que el seu grup no està d'acord en el punt número 5.4 de les regles de funcionament de les juntes 

municipals de districte, en el qual s'indica que els representants de les associacions només podran 

presentar dos propostes, entén que suposa una limitació a les propostes de les entitats associatives 

i sol·licita que s'incremente el nombre. La presidenta de districte aclarix que els veïns poden 

sol·licitar les seues propostes a través d'ella. Manuela Mora, assessora de la Regidoria de Districtes, 

aclarix que moltes propostes que tenen els veïns del districte 10 s'atenen des de la Regidoria de 

Pedanies, indica que perquè les juntes de municipals de districtes siguen eficients no es poden 

carregar d'infinites propostes, en tot cas s'ha considerat l'establiment d'un màxim de 8 propostes 

per part dels vocals, més la proposta dels pedanis, juntament amb les que presente la presidenta 

de districte són suficients perquè es puguen debatre en una sessió. 

La vocal del grup municipal socialista, Adoración Martínez Román, pren la paraula, matisa 

que, deixant arrere la pertinença als diferents grups polítics, principalment són veïns, que la crítica 

s'hauria de deixar per al final si no es complixen els objectius, que és moment de proposar millores 

per al districte. Explica que l'únic inconvenient que observa és el termini mínim per a enviar la 

convocatòria i sol·licita que s'amplie a cinc dies abans de la sessió. 

Alejandro Salgado Tejela, alcalde pedani de la Penya de les Àguiles, sol·licita informació sobre 

quin tipus de proposta pot presentar com a alcalde pedani, explica que les associacions tenen 

proposta de festes, però els pedanis s'encarreguen dels problemes de les pedanies. La presidenta 

del districte, amb relació al tipus de propostes que s'hi poden presentar, indica que el tema serà 
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tractat en precs i preguntes. En este mateix sentit, es manifesta la presidenta regidora del districte, 

Irene Ruiz. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, són sotmeses a votació les 

regles de funcionament intern amb la redacció aportada a la sessió.  

 Vots a favor: 13 (vocals en representació del Grup Municipal Popular, vocals en 

representació del Grup Municipal VOX, vocal representant de les associacions, 

pedània de la Gàl·lia, pedani d’Altabix, pedani de Jubalcoi-Salades, pedani la Penya 

de les Àguiles, pedani de Ferriol-Vallongues). 

 Vots en contra: 0. 

 Abstenció: 5 (vocals grup municipal socialista, vocal representant de Compromís, 

pedània de Carrús). 

 

S’aproven per majoria absoluta de 13 vots. 

 

3.- INFORME DEL PRESIDENT. 

Es passa a informar per part de la presidenta del districte, informe sobre les reunions 

celebrades amb les diferents associacions veïnals i entitats associatives del districte. Dona compte 

de les reunions realitzades en el centre cívic de la Penya de les Àguiles amb les associacions de la 

zona, en el centre cívic de Jubalcoi-Salades amb les entitats situades en les pedanies pròximes i, una 

tercera reunió, amb els pedanis, per a explicar el funcionament dels districtes i el pressupost 

assignat a este. 

A continuació, dona compte dels gastos i activitats realitzades des de la constitució de la 

Junta Municipal de Districte, en concret els gastos vinculats amb les festes de la Mare de Déu del 

Perpetu Socors, per un import total de 4.736,50 €. Sent el crèdit inicial del districte de 80.029,13 € i 

el crèdit disponible després d'estos gastos de 75.292,63 €. 

 

 Carpes 
                       
3.811,50 €  

 Música 
                          
320,00 €  

 Certificat enginyer 
                          
605,00 €  
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4.- DACIÓ DE COMPTES PER LA PRESIDÈNCIA DE LES RESOLUCIONS D’ALCALDIA. 

La presidenta informa que després del procés d’elecció d’alcaldes pedanis el passat 28 d’abril, 

mitjançant Resolució número 2024005810, de data 8 de maig, es procedí al nomenament per part 

de l’alcalde dels representants d’Alcaldia en pedanies per a la legislatura 2023-2027, i que han sigut 

presentats a l’inici de la sessió, en realitzar, que s’hi incorporen com a membres de la Junta. 

5.- PRECS I PREGUNTES. 

S'inicia el torn de preguntes per part de la presidenta del districte que dona pas a les persones 

que han sol·licitat el seu torn a l'inici de la sessió. 

Intervé José García Alonso, representant de l'associació de veïns la Gàl·lia partida Altabix, que 

indica que la seua pregunta ja ha sigut resposta durant el desenvolupament de la sessió, en tractar-

se la qüestió respecte a la manera de realitzar les propostes i elevar-les a la junta. Vol matisar que 

fa 16 anys que està en l'associació i que és la primera vegada que li ha arribat el correu de la 

convocatòria de la sessió des de la posada en marxa del reglament de districtes. En les convocatòries 

anteriors de districtes els correus no van ser rebuts a temps. Reitera la seua petició que la informació 

de les convocatòries continue remetent-se. El cap de servici de Transparència recorda l'adreça web 

www.elche.es/distritos on es publiquen totes les convocatòries i l'establiment de la data de la 

pròxima sessió que ha sigut tractat en l'orde del dia de la sessió. 

Intervé una representant d'una altra associació i explica que és possible que l'associació estiga 

registrada en un altre districte, el convida que ho revise, la regidora-presidenta fa una apreciació 

amb relació a la creació del reglament de districte, explica que este reglament es crea per a millorar 

la gestió i relació amb les entitats associatives i que els veïns milloren els seus diferents barris i 

pedanies. 

Intervé Adoración Martínez Román, com a representant de l'associació Camí els Puços, indica 

que l'associació treballarà pels veïns del seu entorn, i no va sol·licitar cap subvenció, continuaran 

amb els pocs diners que tenen cobrint les necessitats dels associats. Explica que alguns veïns han 

expressat la seua voluntat de posar barreres quan s'asfalte els carrers del camí els Puços. 

El vocal de grup municipal de Compromís demana que en la pàgina web de districtes o que 

s'informe per correu electrònic en què es pot gastar el pressupost del districte. El cap de servici 

explica que en el reglament de districte s'establix les competències de la junta municipal de districte 

i en el seu àmbit de competències hi ha tres grups fonamentals, manteniment, conservació, 

reparació, reposició, infraestructures i edificis municipals, activitats culturals, socials, esportives en 

general com activitat que es realitze per a promoure este tipus d'actes, celebració i promoció 
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d'activitats lúdiques i festives amb motiu dels festejos populars com ara festes patronals i qualsevol 

altra que se'ls conferisca. S'aclarix que el districte passa a gestionar d'una altra manera el que es 

feia fa temps, és una altra manera de gestionar, ara extraordinàriament el pressupost per als 

districtes està en una partida pressupostària de gasto corrent. Continua indicant que per a 2024 el 

pressupost s'ha assignat en esta mena de gastos i que, per a exercicis posteriors, s'ha de planificar i 

pressupostar amb temps. Exposa la gestió del pressupost municipal i la tramitació associada a les 

modificacions pressupostàries. 

Tomás Torres Piñero, vocal del grup municipal socialista, sol·licita torn d'intervenció i passa a 

informar sobre la plaga de mosquits i xinxes existent en la partida de Santa Anna, exigix que se 

sulfate per tota la pedania per igual. Manuela Mora matisa que s'han realitzat reunions sobre el 

mosquit tigre en totes les pedanies, amb la finalitat d'informar de com actuar, amb relació al 

calendari de fumigació, li explica que si considera que és necessari la seua modificació perquè en la 

seua zona hi ha una plaga important, que per favor es comunique a través de la Regidoria de 

Pedanies per a poder actuar. 

Adoración Martínez Román explica que hi ha també una plaga de paparres, ja que hi ha parcel·les 

abandonades i sense cap atenció. Una altra qüestió que indica és que tenen coneixement que en 

algunes associacions se li ha denegat la realització d'activitats culturals, encara que matisa que no 

sap si és cert, la regidora-presidenta Irene Ruiz contesta, en la seua condició de regidora de Cultura, 

que no té coneixement que esta qüestió s'estiga produint. Una altra inquietud plantejada per 

Adoración és la poca atenció dispensada als camps disseminats. 

Torna a intervindre Alejandro Salgado Tejela, pedani de la Penya de les Àguiles, explica el 

problema dels mosquits i altres plagues, matisa que el problema és que es fumiga en els camins, 

però no en les parcel·les abandonades on s'han creat basses. Intervé Gregorio Pastor Martínez, 

pedani de Ferriol i les Vallongues, explica que en la seua pedania el problema es localitza en el 

barranc del Grifo, on es produïx l'estancament d'aigua, i atesa la dificultat d'accés, no es pot fumigar. 

Sol·licita la neteja del barranc. 

Manuela Mora, assessora de la Regidoria de Districtes, contesta diverses qüestions, explica que 

a través de la Regidoria de Pedanies i en col·laboració amb la Regidoria de Cultura s'ha informat les 

pedanies que poden sol·licitar tres actuacions culturals perquè es realitzen en l'últim trimestre, 

indica que una vegada rebudes les peticions, des de la Regidoria de Pedanies s'està realitzant una 

programació amb la finalitat que les actuacions no se solapen. Sobre el tema dels terrenys 

abandonats informa que quan algú tinga informació sobre un terreny abandonat que no estiga ben 

cuidat, pot enviar un escrit amb la ubicació d'este a l'Ajuntament d'Elx perquè puguen actuar. Sobre 

el tema del barranc s'informa que ja s'ha sol·licitat la neteja dels barrancs i que ens autoritzen al fet 

que es puga actuar sobre els camins que transcorren sobre estos. 
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Matilde Baño Caballero sol·licita que els diners del districte no sols es gasten en les festes, ja que 

hi ha moltes altres demandes. 

El cap de servici explica que quan es tinga una proposta es presente a la presidenta de districte 

amb un pressupost per a saber-ne el cost. 

No havent-hi més assumptes a tractar, a les 21.15 hores, del dia de la data al principi 

assenyalada, s'alça la sessió. 

I per deixar-ne constància, estenc la present acta, segons establix l'article 16 del RODJM, amb el 

vistiplau de la presidenta de districte. 

 

 

Laura Sánchez Brotons      Irene Moreno Romero 
Vist i plau presidenta del districte    Firma: Secretària 
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